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Dagsorden for bestyrelsesmøde på 
Sydlangeland Fjernvarme A.m.b.a. 

 
 
 
 
 
 
 
 

Møde dato. 7. marts 2024 

Tidspunkt. Kl. 14.00 
Mødested. Østerskovvej 2B, 5932 Humble 
Udsendt. 2. marts 
Deltager. Ulrik Kølle, Asger Larsen, Jakob Kromann, Freddy 

Knecht, Ida Friis, Bjarne Nielsen, Britta Andersen 
Kim Carlsson. Revisor Laila Hansen fra Tranberg revision 

Afbud.  
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20. Godkendelse af dagsorden. 
 
Dagsorden godkendt 

 
21. Gennemgang af årsrapport for 2023 samt underskrift V/ Revisor Laila Hansen 

Laila Hansen gennemgår årsrapporten. Der var få emner der stak lidt ud, dog ikke noget af 
betydning. Tilgodehavender fra forbrugere er steget en smule. Men Laila Hansen mener at det er 
helt normalt sammenlignet med andre lignende virksomheder. 

Freddy havde spørgsmål til enkelte punkter i dagsordenen, herunder spørgsmål til 
administrationsomkostningerne. 

Ida spørger ind til mængden af fyret halm kontra mængden af aske når man sammenligner med 
forbruget i henholdsvis 2022 og 2023 

 
Under punktet protokol, havde Laila Hansen også enkelte bemærkninger. Herunder at antallet 
af andelshavere og beløbet der er indbetalt ikke stemmer overens. 

 
I årsrapporten kan man se at ledningstabet er forøget. Dette sker selvom antallet af forbrugere er 
steget. Kim redegør hvorfor. Det aftales at bestyrelsen senere kigger på hvad der kan gøres for at 
nedsætte tabet i ledningerne. Herunder muligheden for at sætte intelligent styring på pumperne. 

 
 
22. Mere information omkring afkøling på årsopgørelser (Asger) 

Asger havde en case med fra en forbruger som i 2 år havde haft dårlig afkøling. Asger mener 
derfor at det skal fremgå tydeligere på årsopgørelsen hvis forbrugerne har dårlig afkøling. 

 
Ulrik spørger ind til om gebyret for dårlig afkøling ”løber rundt” i forhold til den besparelse det 
vil give at flere anlæg ved forbrugerne kører optimalt. Asger havde lavet et lille regnskab som 
viser at det er bedre for værket (og alle forbrugere) at alles anlæg kører optimalt. 

 
Det besluttes at Kim, til næste møde, får et overblik over hvilke forbrugere der har en afkøling på 
under 20 grader. Herefter finder bestyrelsen og Kim en model for hvordan disse skal kontaktes 
for at afhjælpe de gener det har for både forbruger og fjernvarmeværk. 

 
Snakken omkring afkøling gav også anledning til at tage en snak om hvordan vi kan forbedre 
infoen (og evt layout) på værkets hjemmeside så forbrugerne bedre kan tilgå informationer der. 

 
 
 
23. Drøftelse af askelager (Henlæggelser er påbegyndt) 

Asger spørger til hvem der er ansvarlig for opbevaring af aske når denne er videregivet fra 
værket til aftager (landmanden) på dennes mark eller grund. Dette i forhold til miljø/forurening. 
Kim undersøger sagen men mener umiddelbart at det er aftagerens ansvar når asken er læsset af. 
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24. Drøftelse af vindmølle. 
 
i forbindelse med de stigende strømpriser har Britta brugt en del tid på at undersøge om det ville 
kunne betale sig at anskaffe en vindmølle. Dette til at supplere eller erstatte værkets forbrug af 
El. 
Nogle (eksperter) mener at de fleste værker i Danmark inden for en periode på 10 år kører på ren 
el. Dette giver anledning til at diskutere om det ville være bedre for værket at anskaffe en større 
mølle som dermed kunne levere end nu mere el. 
Hele denne drøftelse gav anledning til at sætte gang i en proces om ”fremtidens varmeforsyning” 
Et punkt bestyrelsen ønsker hjælp fra eksperter til at få drøftet rigtig godt igennem. Eventuelt i 
samarbejde med Midtlangeland fjernvarme som måske kunne stå i samme situation. 

 
25. Status på generalforsamling. 

 
Jakob spørger sidste års dirrigent Kristian Skov om han vil være dirigent. 
Jakob sørger for tarteletter til de fremmødte, Kim giver ca. antal mandag i forhold til mad. 

 
 
26. Status på halm: 

 
Der skal forhandles nye kontrakter med nogle af leverandørerne. 
Der skal forhandles ca. 4000 tons. 
Ida spørger til om der kan laves forbehold for eventuel kompensering af co2 i aftalerne således at 
prisen på halm falder hvis leverandørerne får kompensering. Kim undersøger sagen. 

 
27.  Udvidelse af ledningsnettet på Broløkke: Broløkke udvider med ca. 700 m2 vandrehjem 

bestående af 42 små lejligheder samt fælleskøkken, de skal bruge ca. 50Mwh på årsbasis. 
 
Kim oplyser om de forskellige tekniske installationer der skal til for at forsyne de nye lejligheder. 
Bestyrelsen stemmer alle JA til at igangsætte processen. 

 
 
28. Orientering fra driftsleder. 

 
Indsat fra Kim: 

 
Der har siden det sidste møde været en utæthed på vores power 
sharft, hvor vi selv har svejset den, der var ikke den store udetid, ligeledes har der været en 
utæthed 
ved en omløber pr fremløbet inde i et hus på , dette er tæt nu, men vi skal have 
gravet op i 
haven når det bliver til, at være der, vi har fået monteret en ny iltmåler i hk 1 pris ca. 50.000,- 
kr. 
Vi skal også have en ny so måler på hk2, det kan ikke betale sig , at reparere den pris ca. 
150.000,- 
Vi har oplevet at der er kommet vand i et par af målerbrøndene så vi har måtte suge vand op. 
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Med hensyn til solpanelerne, så venter vi på tavleskabet der skal beskytte anlægget, det er 
planlagt 
til levering ca. uge12, vi skal så have hele anlægget lagt ned for at tilslutte det, der skal ny 
kabler 
ind i transformerskabet. 

 
 

 
29. Orientering fra Formand. 

intet at berette 
 
 
30. Eventuelt. 
Britta tager punktet ”cybersikkerhed” op. Kim fortæller mere om dette til fællesmødet med 
Midtlangeland senere 
. 

 
 

 
Sign. 

 
Ulrik Kølle _  

Bjarne Nielsen . 
 
Ida Friis . 

 
Britta Andersen . 

 
Freddy Knecht . 

 
Asger Larsen . 

 
Jakob Kromann . 

 
Ref: 


